
PROTOKÓŁ Nr 15.2016 
przebiegu posiedzenia stałej Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych  

z dnia 18 listopada 2016 r. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Dzielnicy odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta Zielona Górze 
przy ul. Generała Jarosława Dąbrowskiego 41, początek godzina 12.00. 
Wspólne posiedzenie Komisji otworzył i jej przewodniczył Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i 
Rekreacji oraz Spraw Społecznych radny Jerzy Żetecki. 
Następnie Prowadzący posiedzenie Komisji stwierdził prawomocność posiedzenia, z uwagi na obecność 
wymaganego qworum, w składach wszystkich Komisji, dalej przywitał zebranych w osobach: Kierownika 
Biura Planowania Przestrzennego, Pana Stanisława Szczepaniaka Naczelnika Wydziału Podatków i Opłat 
Lokalnych, Panią Lidię Gryko Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych, Panią Joannę Izydorczyk 
Inspektora w Wydziale Oświaty, Panią Urszulę Podgajną Kierownika Wydziału Ochrony Środowiska, Pana 
Przewodniczącego Zarządu Mariusza Zalewskiego, Z-cę Przewodniczącego Zarządu Sebastiana 
Jagiełowicza, Panią Kierownik Biura Dzielnicy Urszulę Zamiatała, Panie i Panów radnych.  
 
Prowadzący wspólne posiedzenie Komisji powiedział, że wszyscy radni otrzymali porządek posiedzenia 
poczym odczytał porządek podany w zawiadomieniu. 

 
Po odczytaniu porządku, spytał czy są propozycje zmiany porządku. 
 
Przewodniczący Zarządu poprosił o wyrażenie zgody na wprowadzenie do porządku posiedzenie projektów 
uchwał w sprawach: 

1) opinii o projekcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielonej Górze (ul. Ochla-Porannej 

Rosy) – druk nr 222; 

2) opinii o projekcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień od podatku od 

nieruchomości – druk nr 223; 

3) w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielonej Górze (ul. Łężyca-Krańcowa) – druk nr 224; 

4) rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej części Lubuskiego Parku Przemysłowo-Technologicznego w Zielonej 

Górze – druk nr 225; 

5) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego południowej części Lubuskiego parku 

Przemysłowo-Technologicznego w Zielonej Górze – druk nr 226; 

6) opinii o projekcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych – druk nr 227; 

7) utworzenia Centrum Usług Wspólnych w Zielonej Górze – druk nr 228; 

8) w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 

– druk nr 229; 

9) zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji opracowanie pn. ”Plan gospodarki 

niskoemisyjnej dla miasta Zielona Góra na lata 2014-2020” – druk nr 230. 

 

Przewodniczący Zarządu,  poprosił aby projekty uchwał dotyczące planów omówić po godz. 13.00 ponieważ 

Pan Prezydent Lesicki cichła by być na ich omówieniu. 

 

Innych zmian nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił o przegłosowanie zgłoszonych projektów. 
 
Porządek posiedzenia wraz z wprowadzonymi zmianami został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.1 
1/ 
Prowadzący powiedział, że pierwszy projekt uchwały dotyczy wydania opinii w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie określenia wysokości stawek i zasad opłaty targowej – druk nr 220. 
 
Pan Stanisław Szczepaniak Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych, wyjaśnił że zmiana dotyczy 
zapisu, o terminie płatności tzn. Płatność opłaty targowej następuje w dniu prowadzenia handlu. 
 
Prowadzący posiedzenie spytał czy są pytania do projektu uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 



 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw,  nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
2/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt uchwały wydania opinii w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego – druk nr 221. 
Projekt uchwały omówił również Pan Stanisław Szczepaniak podkreślając, że tak jak w latach ubiegłych 
cenę skupu żyta, przyjmowaną jako podstawę do obliczania podatku rolnego obniżamy o 90%. 
Dla gospodarstw rolnych stawka za 1 ha przeliczeniowy wynosić będzie 13,10 zł dla pozostałych użytków 
rolnych 26,20 zł i w stosunku do roku 2016 jest niższy o 0,20 zł. 
 
Radny Czesław Śnieżko spytał, dlaczego podatek rolny jest obniżany a np. od środków transportowych nie, 
wręcz przeciwnie został podwyższony. 
 
Pan Stanisław Szczepaniak, dodał że co do obniżenia podatku rolnego to jest to zagwarantowane w 
kontrakcie połączeniowym. 
 
Prowadzący spytał, czy są pytania.  
 
Przewodniczący Zarządu, dodał że od wysokości podatku rolnego uzależniony jest również fundusz sołecki 
tzw. miękki. 
 
Innych pytań nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił członków Komisji o opinię. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw,  1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 8 osób, nikt nie był przeciw, 2 osoby wstrzymały się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
3/ 
Prowadzący posiedzenie powiedział, że następny projekt uchwały dotyczy wydania opinii w sprawie opinii o 

projekcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielonej Górze ul./Ochla-Porannej Rosy/ – druk nr 222. 

 
Prowadzący spytał, czy są pytania. Pytań nie zgłoszono.  
Prowadzący poprosił członków Komisji o opinię. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw,  nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 



Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
4/ 
Prowadzący powiedział, że kolejny projekt dotyczy zmiany uchwały w sprawie określenia wysokości stawek i 
zwolnień od podatku od nieruchomości – druk nr 223 
 
Pan Stanisław Szczepaniak oświadczył, że wysokość stawek pozostaje na poziomie roku bieżącego 
nowością jest wprowadzony podatek w wysokości 22,60 zł m

2 
za prowadzoną działalność gospodarczą w 

zakresie handlu na powierzchni sprzedaży powyżej 600 m
2
. 

 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
5/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył, że następny projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie 
nadania nazwy ulicy w Zielonej Górze (ul. Łężyca-Krańcowa) – druk nr 224. 
 
Przewodniczący Zarządu, że jest to uchwała, której nie przyjęło Miasto z propozycją nazwy ulicy Łąkowa 
 
Prowadzący spytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw, 1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
8/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że kolejny projekt uchwały dotyczy opinii o projekcie uchwały w sprawie 
określenia wzorów formularzy podatkowych – druk nr 227. 
Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Pan Szczepaniak wyjaśnił, że zmiana uchwały wynika z 
użytkowania innego programu komputerowego, służącego naliczaniu podatków. 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 



Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
9/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że kolejny projekt uchwały dotyczy utworzenia Centrum Usług 
Wspólnych w Zielonej Górze – druk nr 228. 
Pani Joanna Izydorczyk, inspektor w Wydziale Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśniła, że Centrum zostanie 
utworzone z księgowych zatrudnionych dotychczas w Zespole Edukacyjnym Nr 4 w Drzonkowie oraz dwie 
księgowe z byłej Gminy, które naliczały płace. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
10/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że kolejny projekt uchwały dotyczy Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 – druk nr 229. 
Pani Renata Teodorczyk, Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, omówiła Program na rok 2017. 
Po jego omówieniu zaprosiła na konferencję, która odbędzie się 2 grudnia, a poświęcona będzie głównie 
dzieciom z Zespołem „FASD”, czyli porodowym zespołem uzależnień alkoholowych. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu 
 



 
11/  
Prowadzący posiedzenie oświadczył że następny projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji opracowania pn.”Plan Gospodarki niskoemisyjnej dla miasta Zielona Góra na lata 2014-2020” – 
druk nr 230. 
Pani Urszula Podgajna Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska powiedziała, że zmiany wynikają głównie z: 
Zmiany zakresu ścieżek rowerowych. Zmian na terenie WOSIR gdzie będzie wykonania termoizolacja, 
zakupu ok. 60 autobusów elektrycznych dla MZK, będzie częściowo przebudowana sieć cieplna w 
elektrociepłowni, nowym zadaniem będzie przebudowa i wykonanie izolacji na budynku Biblioteki Norwida. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 9 osób, nikt nie był przeciw,  1 osoba 
wstrzymała się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 6 osób, nikt nie był przeciw, 4 wstrzymały się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 6 osób, nikt nie był przeciw, 4 osoby 
wstrzymały się od głosu. 
 
Prowadzący przywitał przybyłych na posiedzenie Komisji Panią Małgorzatę Maśko-Horyzę Kierownika Biura 
Planowania Przestrzennego oraz Pana Prezydenta Dariusza Lesickiego. 
 
6/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że następny projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego południowej części Lubuskiego Parku Przemysłowo- Technologicznego w Zielonej Górze – 
druk nr 225. 
Kierownik Biura Planowania Przestrzennego Pani Małgorzata Maśko-Horyza, na wstępie powiedziała że 
plan był wyłożony do publicznego wglądu dwukrotnie tj. w m-cu lipcu i październiku. Do planu zgłoszono 
kilka uwag, dotyczące głownie rowów melioracyjnych, które TO Pani Kierownik omówiła. Zgłoszone uwagi 
nie zostały przez Prezydenta uwzględnione. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Radny Krzysztof Wołczyński spytał, czy uchwała rodzi skutki finansowe. 
 
Pani Kierownik odpowiedziała, nie ma skutków finansowych. 
 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
7/ 
Prowadzący posiedzenie oświadczył że następny projekt uchwały dotyczy miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego południowej części Lubuskiego Parku Przemysłowo-Technologicznego w 
Zielonej Górze – druk nr 226. 
Pani Kierownik Małgorzata Maśko-Horyza powiedziała że podobnie jak plan poprzedni ten był też wyłożony 
do publicznego wglądu, poczym omówiła zgłoszone do planu uwagi. 
Co do kwestii finansowej, to w tym przypadku skutki finansowe będą korzystniejsze, ponieważ będzie mniej 
dróg do wykupienia. 
 
Prowadzący spytał czy są pytania. 
 
Radna Joanna Pawelczyk, spytała czy tak jak zakładano, powstanie biogazownia. 
 
Pani Kierownik potwierdziła, że taki wniosek był złożony, ale inwestor się wycofał.  
 
Innych pytań nie zgłoszono. 
Prowadzący porosił o opinię Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Spraw Społecznych spytał, członków Komisji kto 
jest za przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw,  nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Integracji Samorządowej spytał, członków Komisji kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od 
głosu. 
 
Przewodniczący Komisji ds. Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej spytał, członków Komisji kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały. Za przyjęciem projektu głosowało 10 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. 
 
 

 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 

 
Protokołowała       Przewodniczący Komisji 
                  
…………..…      …………………..                   
 Ewa Fogiel                           Jerzy Żetecki 
 
 
 
 
 


